
HRVATSKI SABOR

KLASA: 021-12/20-19/88
URBROJ: 65-20-02

Zagreb, 12. listopada 2020.

Hs"NP*021-

VLADI REPUBLIKE HRVATSKE

U prilogu dostavljam zastupničko pitanje Marijane Petir, zastupnice u Hrvatskom saboru, 
postavljeno u skladu s odredbom članka 140. Poslovnika Hrvatskoga sabora.

Na temelju članka 142. stavka 1. Poslovnika Hrvatskoga sabora, odgovor u pisanom obliku 
na postavljeno zastupničko pitanje trebalo bi dostaviti u roku od 30 dana od dana kad Vam je 
pitanje dostavljeno.

PREDSJEDNIK^-—

Gordan Jandroković
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PREDSJEDNIK HRVATSKOGA SABORA 
gospodin Gordan Jandroković

Poštovani,
sukladno članku 140. Poslovnika Hrvatskog sabora („Narodne novine"br. 81/2013., 

113/2016., 69/2017. i29/2018. i53/2020.) ljubazno Vas molim da sljedeći upit proslijedite na 
odgovor predsjedniku Vlade Republike Hrvatske gospodinu Andreju Plenkoviću.

Trend stalnog smanjivanja broja stanovnika u našim ruralnim područjima postao je 
zabrinjavajući. Ovaj problem prepoznala je Vlada Republike Hrvatske koja iz europskih 
fondova u svom Programu rada planira ciljana ulaganja za slabije razvijena područja kako bi se 
iskazala jednaka briga za sve društvene skupine i sva područja. Planirano je i što većem broju 
građana osigurati pristupačnost socijalnih usluga, te kulturnih i sportskih aktivnosti, kako kroz 
podršku projektima koji usluge dovode do korisnika, tako i kroz poticanje razvoja online 
sadržaja. Za sve koji su u riziku od gubitka znanja i vještina potrebnih za moderno tržište rada, 
planirano je stvaranje druge prilike i poticanje zapošljavanja u ruralnim sredinama. Za 
realizaciju navedenog, potrebna je infrastruktura, od one osnovne komunalne, kako što je to 
pristup pitkoj vodi i obnova prometnica, do dostupnosti primjerene zdravstvene skrbi i 
proširenja socijalnih usluga, kao i osiguranja radne i svake druge uključenosti stanovnika 
ruralnih područja i ravnomjernog razvoja svih hrvatskih regija.

Dana 28. rujna 2020. godine održan je u Hrvatskoj Dubici stručni skup na temu 
„Opstanak na Banovini 2020-2030“ na kojem sam i osobno sudjelovala a na kojem je Lokalna 
akcijska grupa Una okupila velik broj stručnjaka s ciljem pronalaska rješenja za razvoj 
Banovine. Na skupu se moglo čuti kako je danas Banovina jedno od najsiromašnijih područja 
u Republici Hrvatskoj te je potrebno izraditi konkretne mjere koje se što prije moraju provesti 
kako bi zaustavili negativne trendove.

Prije svega, potrebno je utvrditi razlog zašto 25 godina od Domovinskog rata područje 
Banovine nije revitalizirano. Glavni problemi s kojima se danas suočava taj kraj su: 
demografski slom, iseljavanje cijelih obitelji i radno sposobnog stanovništva, socijalna 
isključenost, prometna nepovezanost, nesanirane posljedice Domovinskog rata, obrazovne 
prepreke i nejednakosti, prekomjerna eksploatacija prirodnih resursa, prostorna stigmatizacija, 
doživljaj bespomoćnosti zajednice i apatija građana.

U izradu intervencijskog plana za Banovinu kojeg je Vlada RH najavila, potrebno je 
uključiti lokalne stručnjake te predstavnike lokalne samouprave koji su upoznati s navedenom 
problematikom i mogu ponuditi adekvatna i učinkovita rješenja koja odgovaraju potrebama 
stanovnika, no prije svega, potrebno je utvrditi koje područje ulazi u projekt Banovina.

Hs**NP*021-12/20-19/88*6531-20-01**Hs



Zbog navedenog, a vezano uz trenutnu situaciju, kao i planove u okviru Projekta 
Banovina, molim vas da mi odgovorite na pitanje koje mjere Vlada RH provodi i koje planira 
poduzeti kako bi se život na području Banovine održao, podigla njegova kvaliteta, zaustavila 
depopulacija, osigurala radna mjesta i osigurao ravnopravan položaj u odnosu na ulaganja koja 
se s ovom svrhom provode u drugim područjima Republike Hrvatske.

Marijana Petir




